

ПРИМЕРЫ ЛЕКСИКО-ГРАММАТИЧЕСКИХ ТЕСТОВ ПО АНГЛИЙСКОМУ ЯЗЫКУ

УЧРЕЖДЕНИЕ ОБРАЗОВАНИЯ «Белорусский государственный университет транспорта» Кафедра славянских и романо-германских языков

1 СЕМЕСТР

1. Запишите сравнительную и превосходную степени прилагательных.

1. Big. 2. Beautiful. 3. Good.

2. Перепишите и письменно переведите только те предложения, которые содержат прилагательные или наречия в сравнительной либо превосходной степени.

1. Maglev trains can travel extremely fast. 2. In terms of energy consumption Maglev trains are slightly better off than conventional trains. 3. A Maglev guidance track takes up less room than a conventional high speed railway.

3. Перепишите предложения, подчеркните подлежащее и сказуемое. Определите видо-временную форму сказуемого. Предложения письменно переведите.

1. The radio was invented by Popov in 1895. 2. The planets are attached by the sun. 3. The article will have been translated by 7 p.m.

4. Раскройте скобки, выбирая подходящую форму глагола. Предложения письменно переведите.

1. He (answered, was answered) my question yesterday. 2. Hockey (plays, is played) in winter. 3. At the station they will (met, be met) their friend from Canada.

5. Перепишите и письменно переведите предложения, подчеркните союзы придаточных предложений. Предложения письменно переведите.

1. He said that the ship would arrive in Hamburg at 5 o'clock. 2. Do you know anyone who can speak Italian? 3. We came to the lecture just as the professor was speaking about new methods of data processing.

6. Перепишите и письменно переведите предложения. Подчеркните модальные глаголы.

1. His German is very poor, he must study very hard. 2. She must be at home; she can't go away because there is no one to look after her sick mother. 3. Look out! There is some oil on the floor. You may slip and get hurt.

7. Перепишите и письменно переведите интернациональные слова.

Motor, record, kilometer.

8. Поставьте общий вопрос к следующему предложению. Письменно переведите.

German engineers developed the Transrapid.

УЧРЕЖДЕНИЕ ОБРАЗОВАНИЯ
«Белорусский государственный университет транспорта»
Кафедра славянских и романо-германских языков

2 СЕМЕСТР

1. Перепишите предложения и переведите их на русский язык. В каждом предложении найдите инфинитив и определите его функцию.

- 1) To explain the problem he drew diagrams all over the blackboard.
- 2) It is no longer possible to put off the solution of ecological problems.
- 3) The new channel to be constructed here will be the longest in the country.

2. Перепишите предложения и переведите их на русский язык. В каждом предложении найдите герундий и определите его функцию.

- 1) Overcoming these difficulties is not so easy as it may seem.
- 2) The new materials can be applied in manufacturing components much smaller than those in use today..
- 3) Have you any reason for saying such a thing?

3. Перепишите предложения и переведите их на русский язык. В каждом предложении найдите причастие, определите его форму и функцию.

- 1) The experts restoring the monument were provided with all modern techniques.
- 2) Realizing the danger they stopped.
- 3) When completed in 1897, Jefferson's building was the largest and the costliest library in the world.

4. Перепишите предложения и переведите их на русский язык. Определите, к какому типу условных предложений они относятся.

- 1) If we had tested this material we should have used it in our work.
- 2) If he were better educated he would get the job.
- 3) They won't return in time unless they hurry.

5. Перепишите предложения и переведите их на русский язык, помня, что инфинитивные обороты соответствуют придаточным предложениям.

- 1) Concrete is known to have poor elastic and tensional properties.
- 2) The engineer expected the work to be done in time.
- 3) He seems to know a great deal about the history of civil engineering.